
a)programul FEMEIA MANAGER continua pana pe data 28.09.2022 .inclusiv  

La START UP  

Din cauza ca nu s-a respectat criteriul indicilor ale codurilor CAEN ca fiind primul 

criteriu, atunci a fost luat criteriul al 3-lei si anume procentul echipamentelor si 

regenerabilelor si astfel s-a ajuns la acelasi inconvenient din anii 2017 si 2018 cand s-a 

evaluat functie de procentul de cofinantare (astfel s-a ajuns la 30-50% cofinantare) sau la 

numarul de salariati (se inscriau cu 5-15 noi locuri de munca) ceea ce a facut ca foarte 

multe firme care au primit banii azi sa nu mai fie 

De aceeea cei care la actualul program au inscris 90-93% procentul acestor echipamente 

,rezulta ca au o cofinantare de 30-50% , fata de 15% si de aceea sa fie foarte atenti la 

implementare 

In primul rand pana acum , regula este ca beneficiarul sa achizitioneze cele prevazute in 

proiect, apoi sa i se ramburseze suma nerambursabila, lucru destul de greu daca nu are 

surse proprii , pentru ca bancile nu prea acorda imprumuturi avand experianta START 

UP din anii anteriori ,cand au fost facute rambursarile dupa 2-3 ani  

Mai mult , cunosc situatii ,cand a trebuit sa inchida firma, dar a trebuit in continuare timp 

de 2-3 ani ,sa plateasca taxele si impozitele pentru cele 2-5 locuri noi de munca create , 

altfel trebuia sa dea inapoi banii din proiect ,plus penalitati, motiv pentru care este bine sa 

analizati dvs oportunitatea finantarii si conditiile actuale economice instabile si sa nu va 

ipotecati bunurile proprii , intr-o afacere care pe hartie este foarte frumoasa ,dar in teren 

este una care va creeaza mari probleme  

b)pe data de 28 sept se deschide programul POC 4.1.1 BIS pentru firmele care au 

domeniile de activitate in industria alimentara si in domeniul constructiilor  

Dar si aici exista o mare probleme datorita criteriilor de evaluare cred ca sunt aliniate la 

cele europene, dar la noi este cu totul alta realitatea, astfel 

-indicatorul raportul dintre valoarea din bilant a cheltuielilor cu energia electrica si apa si 

cifra de afaceri raportate la bilantului anul 2021, care firma de constructii , care lucreaza 

pe santiere are consum mare de energie electrica si apa, motiv pentru care se pierd din 

start 25-30 de puncte 

-indicatorul intre profitul operational si cifra de afaceri , firmele romanesti nu au profituri 

de 30-50% , au si ele 3-5%, motiv pentru care se pierd alte 10-20 de puncte 

Din aceasta cauza foarte multe firme nu sunt eligibile, in plus si cofinantarile sunt foarte 

mari 25-30-40-50%, in aceste conditii firma mai bine apeleaza la banca , ii da imediat banii 

,nu ii cere tone de documente justificative, nu ii vin in control cohorte de experti angajati la 

fondurile europene platiti cu 3-5000 de euro pe luna si ii cauta nod in papura sa ii amane 

platile  



c)se va lansa un program tot pentru industria alimentara pentru eficentizarea activitatii 

,pentru reabilitare termica, achizitie de utilaje mai eficente energetic ,panouri solare, dar si 

aici au gasit un cui , sa fie in functie cat este aportul propriu si iar vor fi firme care vor 

licita la 50-70% cofinantare, numai sa ia proiectul  

Toate programele din PNRR sunt bune , dar necesita intocmire de proiecte tehnice facute 

de proiectanti de rezistenta, instalatori electricieni , incalzire ,drumari ,hidrotehnicieni , etc 

etc, ori acestia sunt foarte putini, sunt privati si trebuie platiti, ori primariile de unde sa 

dea bani , ca nu au bani de salarii ,proiectantii nu pot lucra, ca vor primi peste 1-2 ani 

banii din aceste proiecte, deci este foarte greu  

Dar speram totusi ca se vor rezolva multe probleme si se va intra in normal  

tel 0744384321 

col(R)ing Balici Mihai 

Bucuresti  

Email macroconsult_office@yahoo.com 

Nota cine nu doreste asemenea informatii rog a fi anuntat sa fie scos din baza de date  

spre informare proprietarilor de terenuri agricole , va trimit un material aparut in revista 

de specialitate  

Fermier din Arad: ”Vin străinii să ne cumpere pământul. Se oferă și 20.000 de euro pe 

hectar!” 

Roxana Dobre Roxana Dobre - 22 septembrie 2022 13:44 
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Semnal de alarmă venit din vestul țării: străinii cumpără pământul românesc după ce 

fermierii nu mai pot merge mai departe din cauza problemelor cauzate de secetă, 

scumpirea inputurilor și a utilităților. Dimitrie Muscă, unul dintre cei mai mari fermieri 

din județul Arad, atrage atenția că multe ferme nu pot continua activitatea fără un ajutor 

real. 

”(….) Eu am pățit prima dată. Gândiți-vă că a fost Moldova și mai sunt câteva zone în care 

au avut al doilea an intercalat cu secetă cruntă și care n-au făcut nimic. Încă o dată nu mai 

vor avea bani din ce să-și reia activitatea. În condițiile astea, degeaba suntem împinși spre 
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bănci, spre credite. Nu cu credite și cu datorii de 10-12% dobândă facem agricultură! Nu 

putem repune cu credite cu dobândă de 10-12%. (…) O să vedeți că foarte lume are 

probleme. Vin străinii să ne cumpere pământul. Se oferă și 20.000 de euro pe hectarul de 

pământ la ora actuală. Trăim o tragedie în condițiile astea. Cei care conduc destinele țării 

ar trebui să vadă, să priceapă. Mergeți la ei, reprezentați-le situația. Dacă nu intervine 

statul și Guvernul, nu se poate face nimic. Vom ajunge la prețuri de să nu poată fi 

cumpărate și până la urmă se golește România, că apoi toată lumea fuge afară”, a declarat 

Dimitrie Muscă în în cadrul emisiunii Agrostrategia de pe TVR 1. 

Dimitrie Muscă coordonează în județul Arad trei societăți care lucrează 7.600 de hectare 

de pământ și circa 3.000 de capete de bovine – vaci de lapte și vaci de rasa Charolaise și 

pentru lapte Holstein Friza. A 

”Avem trei complexe de porci. În trei complexe de porci deținem cam în jurul 50 și ceva de 

mii de capete de porci, două abatoare, din care unul foarte modern, foarte bine dotat și 

foarte bine automatizat de ultimul răgnet și bineînțeles fabrică de lapte, fabrică de pâine și 

toate celelalte mecanizate și 36 de magazine deocamdată și probabil că aici vrem să mărim 

rețeaua de magazine, pentru că se pare că acesta este sistemul. Am văzut că la ora actuală 

ne caută și supermarket-urile, dar bineînțeles că eu nu vreau să dau marfă. N-am vrut nici 

până acum și nici nu voi da marfă la supermarket-uri”, a detaliat Dimitrie Muscă pentru 

sursa citată. 

Informaţiile publicate de Agrointeligența – AGROINTEL.RO pot fi preluate doar în limita 

a 500 de caractere şi cu citarea în PRIMUL PARAGRAF a sursei cu LINK ACTIV. Orice 

abatere de la această regulă constituie o încălcare a Legii 8/1996 privind dreptul de autor, 

ca atare vom acționa în consecință. 

 


